
elyi Hírek: Hogy 
lesz valakiből Prima 
Primissima díjas ta-
nár?

Jurecz Emil: El-
gondolkodtam azon, hogy ho-
gyan lehet idáig eljutni. Mert 
az ember a napi munkájában 
nem azért dolgozik, hogy díjat 
kapjon, és úgy gondolom, hogy 

vezetőként abban a kiváltságos 
helyzetben van hogy, ő kapja a 
díjat, de nem azt jelenti, hogy ő 
az egyedüli, aki megérdemelte. 
Ahhoz, hogy egy igazgató mun-
káját jónak ítéljék meg, kell egy 
jó csapat, akikkel együtt dolgo-
zik és a Sugár úti iskolában jó 
a nevelőtestület. Nagy dolog, 
hogy szülői kezdeményezésre 
kaptam a díjat. Ők gyűjtötték a 
véleményeket, az aláírásokat, és 
terjesztették fel –nem is tudtam 
róla. Csak akkor tudtam meg, 
amikor megkaptam. Ez az egyik 
legnagyobb értéke a díjnak. Na-
gyon meglepődtem. 

HH: Pár héttel ezelőtt adták 
át a felújított homlokzatot. A 
kívülálló annyit lát, hogy az 
iskola épül-szépül és akár azt 

is mondhatja, így könnyű igaz-
gatónak lenni. Tényleg így van 
ez?

JE: A Sugár úti iskola nem a 
legjobb helyzetben levő iskola 
a kerületben. Nyilvánvalóan az 
önkormányzat megtesz min-
dent, amit a lehetőségek enged-
nek, de itt aztán volna mit fel-
újítani. Az, hogy a homlokzatot 

felújították nagy dolog, nagyon 
örülünk. De ha szétnézünk a 
kerületben, ennél sokkal jobban 
felújított iskolák is vannak, tehát 
nem hiszem, hogy ettől lenne 
jobb helyzetben az iskola. Na-
gyon sok dologra szükség van, 
mégis elégedett vagyok. Ennek 
az iskolának „iskola szaga van”! 
Amikor idekerültem, azt mond-
tam, pont úgy néz ki, mint egy 
iskola. Két párhuzamos évfo-
lyam van, 370 gyerekkel. Ez azért 
jó, mert mindenkit ismerek első 
osztálytól nyolcadikig. Az egyik 
középiskolában a tanár például 
nem tudott a diákról beszélni, 
mert a szülő nem vitt fényképet. 
Ezen megbotránkoztam, de saj-
nos el tudom képzelni. De vol-
tam olyan összevont iskolában 

is, ahol 270 elsős gyerek volt. 
Még a kollégák sem ismerték 
egymást, nem hogy a gyerekek.

HH: Az Önökéhez hason-
ló kis intézményben másként 
valósul meg a nevelés, mint az 
említett nagyban?

JE: A nevelés ott másként va-
lósul meg. Én fontosnak tartom, 
hogy ha bármelyik gyereknek 
valamilyen eredménye van, 
vagy gond van vele, akkor tud-
jam, hogy kiről van szó. Ezért is 
vagyok a kis iskolák híve.

HH: Olyan lelkesen beszél, 
mintha mindig is pedagógus 
akart volna lenni.

JE: Más pályára készültem, 
de az egy dolog. Úgy gondo-
lom, az, hogy pedagógus lettem 
két dolognak köszönhető. Az 
egyik, hogy gimnazisták jártak 
hozzám korrepetálásra jártak, 
és elgondolkodtam, ha ez eny-
nyire megy, ezt a pályát kellene 
választanom. A másik, hogy na-
gyon jó tanáraim voltak, és jó 
tanári mintáim vannak. 

HH: Pedig ma már nem 
olyan egyszerű pedagógusnak 
lenni, mint régen. Ha újra kez-
dené, ismét ezt a pályát válasz-
taná?

JE: Két külön dolog a hivatás, 
és az, hogy megéri-e. A pedagó-
gus pályán a megéri szó értel-
mezhetetlen. Köztudott, hogy 
nem éri meg – a szó gazdasági 
értelmében. Nem is ebből kell 
kiindulni. Ma már inkább azt 
látom, olyan helyzet alakult ki, 
ami a gyereknek nem jó. A gye-
rek nevelése olyan, mint egy há-
rom lábú szék. Ha az egyik lába 
hiányzik, az már nem áll meg. A 
szülőknek és a pedagógusoknak 
nagy összhangban kell dolgozni. 

De a médiában megjelenő min-
ták és az ország neveltségi szint-
je miatt ezek a dolgok annyira 
leértékelődtek, hogy már a ne-
velést is veszélyeztetik. Sokak-
nak az emberi értékek már nem 
olyan fontosak, mert az anya-
giak léptek előre. A gyereknek 
azonban az emberi érték az első, 
hiszen azt tudják kezelni. Nem 
mondom, hogy nálunk konfl ik-
tusmentes, mégis jó a kapcsola-
tunk a szülőkkel.

HH: A szülők ezek szerint 

bíznak Önökben.
JE: A szülő akkor fog megbíz-

ni az iskolában, ha eredményei 
is vannak. A mi iskolánk nem 
egy versenyistálló – nagyon csú-
nyán hangzik, de a szó szoros 
értelmében nem terheljük túl a 
gyereket. Nem az a cél, hogy sok 
házi feladatot kapjanak, inkább 
a terhelhetőségnek megfelelően 
adjuk a feladatokat – ami hosz-
szabb távon be is vált.

HH: Mégis mindenhol azt 
halljuk, a gyerekeknek külön-
órára, szakkörre, egyebekre 
kell járniuk, hogy boldogulja-
nak. Az itt tanulóknak nem je-
lent hátrányt, hogy nem „ver-
senyistállóba” járnak?

JE: Egyáltalán nem. Ezt olyan, 
mint egy sportolónál. Az edző 
a tréninget úgy szervezi meg, 
hogy a sportoló az Olimpián 
legyen a legjobb formában. Ne-
künk is így kell megszervezni az 
oktatást. Ha minden nap csúcs-
ra járatjuk a gyereket, akkor 
előbb-utóbb belefásul, és lázad 
ellene – ez így is van rendjén. 
Továbbtanuláskor megfelelően 
kell teljesíteniük, de ezt nyolc 

év alatt kell elsajátítani, nem az 
utolsó évben. Emellett az elért 
eredményeket meg kell ünne-
pelni, lazítani is kell, csak így 
lehet teljes az életünk.

HH: Mire büszke az iskolát 
illetően?

JE: Az egyik a nevelés centri-
kusság. A másik pedig az infor-
matika tagozat. Ez nem egy elit 
osztály, hanem minden osztály-
ból vannak tagozatosok. Először 
van egy „iskola kóstoló”, amikor 
megfi gyeljük a gyerekeket, majd 

aki terhelhető, és fel tud vállalni 
egy tantárgyat, azt vesszük fel. A 
tagozat nem csak a számítógép 
kezeléséről szól. Az alsósoknál 
a logikai fejlesztés van előtér-
ben, a felsősök pedig már ECDL 
vizsgát tesznek (European Com-
puter Driving Licence – egy, az 
Európai Unióban egységesen el-
fogadott számítógép használati 
bizonyítvány – a szerk.), ami kö-
zépiskolás anyagot is tartalmaz. 
De nem csak számítógéppel 
dolgoznak, hanem mindennel 
foglalkoznak, ami információ, 
így az újság, a képiség, a színház 
is része a tananyagnak.

HH: Idén 100 éves az iskola. 
Hogyan készülnek a születés-
napra.

JE: Az igazi rendezvénysoro-
zat március 1-jén, száz nappal 
a tanév vége előtt kezdődik. 
Az, hogy milyen rendezvények 
lesznek, pénz kérdése. De az év 
végi juniális az biztos, amikor 
szeretnénk a környékkel együtt 
ünnepelni, mert nem csak egy 
iskolai rendezvény lesz, hanem 
egy nyitott esemény.

Gyulasi Georgina
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Felhívás
A Magyar Vöröskereszt XVII. kerületi Szervezete

EGÉSZSÉGNAPOT TART
2010.január 28-án 9-12 óráig a

1173. Péceli út 106. alatti helyiségében
Vérnyomásmérés, vércukor mérés,

koleszterinszint mérés.
Minden egészségét szerető és megtartani kívánót

szeretettel várunk!

Egy iskola szagú iskola a XXI. században

H
Elkötelezett pedagógus, aki a kis iskolák híve, tanárok és diákok bizalmasa – elég 5 perc 
a Szabadság Sugárúti Általános Iskolában és az ember biztos benne, Jurecz Emil, a Prima 
Primissima különdíjjal jutalmazott igazgató az intézmény szíve, aki a gyermekekért él.
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